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 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 

De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De volgende mededelingen 
worden gedaan: 

- Rodrique Engering is afwezig en heeft een schriftelijke bijdrage ingestuurd. Deze 
wordt waar nodig verwerkt in het verslag. 

- Hetty Lucassen is voor het eerst aanwezig en stelt zich voor. Toegang zit in haar 
portefeuille. 

- Alle leden van het Strategisch Beraad (SB) zijn herbenoemd voor 2023. 
- Mathijs Valk meldt dat hij vertrekt bij KPN en dus ook als lid van het SB. Hij wordt 

opgevolgd door Willemijn Vlasman. Zij zal benoemd worden. 
- Esther Makaay zal namens de leveranciers aansluiten voor een toelichting bij 

agendapunt 7, eIDAS 2.0. 
- Er heeft een gesprek plaatsgevonden tussen de voorzitters van de governance en 

de Stelselregisseur Rob Kerstens over de reactie op de Ministeriële Regeling eisen 
toelating inlogmiddelen. Het geluid van de voorzitters over de zorgen in de 
governance over de toekomst wordt gehoord. 

 
 Verslag, besluiten en acties  

2.1. Verslag en besluitenlijst vorige bijeenkomst  

De geplande themasessie over de Wet digitale overheid (Wdo) wordt voorlopig 
uitgesteld, tot nadat deze is aangenomen. 
 
Het SB stelt het verslag en de besluitenlijst van 6 oktober vast. 

2.2. Actiepuntenlijst 

De actiepunten worden als volgt besproken: 
- Nr. 1: Het verzoek om een werkbezoek is gedaan, maar er is geen verdere reactie 

op gegeven. Hetty Lucassen gaat dit na. Actie (Hetty Lucassen): Navraag 
reactie op uitnodiging werkbezoek aan eHerkenning. 

- Nr. 2: Vorige keer is een verkeerd beeld ontstaan van de verhouding van de 
toezichthouder tot de werkgroep. Het was niet de bedoeling deze een plaats te 
geven in de werkgroep, maar wel bij de toezichthouder te informeren naar wat er 
tot nu toe gedaan is rond normering voor Identificatie op Afstand. 

- Nr. 3: Het voorstel hoe de governance voor het hele stelsel ingericht gaat worden 
na de Wdo, is nog onder de pen. 

- Nr. 4: Zie onder 2.1. 
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 Terugkoppeling uit eigen kring 

O.a. het volgende wordt besproken: 
- Peter den Held meldt dat komende maand Steven Oostlander start als 

afdelingshoofd Stelsels, waar team eHerkenning onder valt. Verder is Logius bezig 
met de migratie van diverse ondersteunende voorzieningen voor eHerkenning 
naar de nieuwe technische infrastructuur. 

- Sophie van Velzen geeft aan dat de VNG wacht op de Wet digitale overheid (Wdo) 
en verder nog steeds betrokken is bij het project 2-factor-authenticatie. Er wordt 
nog gezocht naar een vertegenwoordiger namens gemeenten in het Operationeel 
Beraad. 

- De leden van het Verbond van Verzekeraars kijken uit naar de Wdo, maar maken 
zich wel zorgen over het aansluitschema. Een eerste beeld hiervan zou enige 
duidelijkheid geven. Hetty Lucassen geeft aan dat gesprekken hierover verder 
gaan na aanname van de Wdo. 

- Marcel Wendt meldt dat de leveranciers de Vereniging van eHerkenning 
aanbieders (VeHa) hebben opgericht. Het bestuur bestaat uit Marcel Wendt, Frank 
Jonker en Lex van Lent. Verder lopen de gesprekken met Logius over de 
overdracht van taken. De leveranciers hebben een projectleider hiervoor 
aangesteld. Daarnaast voert de vereniging constructieve gesprekken met BZK 
over de implementatie van het nieuwe stelsel Toegang. Zorgen zijn er over o.a. 
het B2B domein. Voor eHerkenning komt er een migratiefase naar het nieuwe 
stelsel, maar daarnaast is er tevens impact van de EU-wallet. Het risico is dat als 
de migratie naar het nieuwe stelsel is uitgevoerd , gelijk door gemigreerd moet 
worden naar de infrastructuur voor de EU-wallet. 

- Rodrique van Engering meldt schriftelijk dat de Kamer van Koophandel (KVK) 
werkt aan verdere uitwerking en concretisering van de datavisie voor het 
Handelsregister en de financiering van de KVK. Dit raakt ook aan hoe de KVK en 
eHerkenning samenwerken in dataleveringen. Belangrijke wijzigingen zijn het 
afstappen van het betalen per uittreksel, afschermen van telefoonnummers en 
emailadressen van alle ondernemingen en ook verdere afscherming van 
eenmanszaken. Daarnaast zal de rol van KVK in de poortwachtersfunctie voor 
inschrijving het Handelsregister versterkt worden. 

 
 Ontwikkelingen rondom de Wdo 

4.1.  Voortgang op de Wdo 

Hetty Lucassen geeft een mondelinge terugkoppeling op de voortgang rond de Wdo, 
o.a. over de behandeling in de Eerste Kamer. Verwacht wordt dat deze in februari 
afgerond wordt. Er worden verder gesprekken gevoerd met alle stakeholders over de 
veranderingen die op hen afkomen o.a. rond de architectuur, Stelsel Toegang en de 
wallet. 
Marcel Wendt geeft aan dat leveranciers zich zorgen maken over beperkingen in de 
capaciteit bij (vooral kleine) dienstverleners om alle wijzigingen en migraties aan te 
kunnen. Bij de wallet gaat het om een compleet andere techniek. Vanuit de VNG 
worden deze zorgen gedeeld.  
De voorzitter vraagt naar een planning. Voor de wallet is dit nog niet concreet af te 
geven. Binnen de EU is nog geen overeenstemming over de regelgeving. Een eerste 
Nederlandse versie van de wallet is recent wel middels een mockup aan de 
Staatssecretaris getoond. Daar kan informatie over opgehaald worden. 

4.2.  Voortgang restgroepen en publieke middel 

O.a. het volgende wordt besproken: 
- Aan beide trajecten wordt gewerkt. Wat betreft restgroepen is de planning om in 

Q1/Q2 dit jaar te komen tot een oplossing. EHerkenning is inmiddels op PROBAS 
aangesloten. Voor andere restgroepen wordt een vergelijkbare opzet voorzien. 
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- Het publieke middel wordt vooralsnog ingezet voor de Belastingdienst. Een breder 
in te zetten middel wordt nog nader bestudeerd en besproken conform de 
toezegging. 

- De politieke discussie gaat nu vooral over open source en de inzet van publieke 
oplossingen op alle terreinen. Gewezen wordt op de risico’s rond grote publieke 
ICT-projecten. 

- Jos Schaffers vraagt aandacht voor dienstverleners die deels publieke en deels 
private dienstverlening hebben. 

 
 Voortgang Tactisch Beraad 

Jacques Snel geeft een korte toelichting. O.a. het volgende wordt besproken: 
- Er zijn grote resultaten behaald met de groei van het aantal diensten, 

dienstverleners en inlogmiddelen. De verwachting is dat binnen korte tijd de grens 
van 1 miljoen gebruikers behaald wordt. 

- Jos Schaffers vraagt of er eenmalig inzicht gegeven kan worden in de verdeling 
tussen het publieke en private aandeel. Actie (Secretaris): Inzicht verschaffen 
in verdeling tussen publieke en private diensten of dienstverleners. 

- De voorzitter vraagt om communicatie-aandacht te besteden aan de mijlpaal van 
de miljoenste gebruiker.  

- Het Tactisch Beraad (TB) wil ook definitief af van 1-factor authenticatie. Er wordt 
gewerkt aan een scenario om tot minimaal 2-factor authenticatie te komen. 

- Voorbereiding op de Wdo kost ook veel aandacht en energie. Uitgegaan wordt van 
inwerkingtreding per 1 juli. Aangegeven wordt dat voor het stelsel eHerkenning 
vooral de AMvB’s van belang zijn, o.a. de AMvB met het aansluitschema. 

- Marcel Wendt merkt op dat w.b.t. 5.2 er veel complexe regels en gesprekken zijn 
over de norm voor de inzet van AI bij identificatie op afstand (IoA). We willen nu 
samen kijken of er een testset gemaakt kan worden. De toezichthouder zal 
akkoord gaan als de Europese Commissie akkoord gaat. Vooral Duitsland is 
kritisch. Er is goede hoop dat we stapje voor stapje verder komen. 

- Jacques Snel rond af met de opmerking dat aanname van de Wdo op zichzelf al 
een mooi succes zal zijn. 

 Jaarplan eHerkenning 2023 

Jacques Snel geeft een korte toelichting. O.a. het volgende wordt besproken: 
- Het proces is zorgvuldig doorlopen. Van alle kanten is er ruimte gegeven om 

inbreng te leveren.  
- Jos Schaffers vraagt hoe onder de Wdo er nog invloed kan zijn o.a. vanuit de VVV 

op de strategische keuzes die gemaakt zullen worden. Hoe komt de governance 
hiervoor na de Wdo eruit te zien? Hetty Lucassen stelt dat BZK ook na de Wdo 
met stakeholders als de VVV in gesprek blijft.  

- Marcel Wendt deelt ook zijn zorgen over de toekomstige governance, o.a. voor de 
verdere koers rond de restgroepen. 

- De voorzitter concludeert dat het jaarplan kan worden aangenomen en deelt haar 
complimenten uit voor het stuk. 

 
Besluit: Het Strategisch Beraad bekrachtigt het definitieve concept jaarplan eHerkenning 
2023. 

 EIDAS 2.0 

Esther Makaay sluit aan voor een presentatie over de inzet van eHerkenningspartijen bij 
eIDAS 2.0. O.a. het volgende wordt besproken: 

- De EU zal een wallet introduceren geïnspireerd op Self Sovereign Identity 
principes, op hoog betrouwbaarheidsniveau, met verschillende attributen erin. 
Private partijen moeten hier ook gebruik van kunnen maken. 
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- De verwachting is dat het veel documenten kan gaan vervangen, online maar ook 
offline. 

- De wallet heeft aan 1 kant functionaliteit van een klassiek eID maar zal ook veel 
andere gegevens kunnen delen. 

- Alle inwoners van de EU moeten een dergelijke wallet kunnen krijgen als ze erom 
vragen. De wallet is niet verplicht voor de burger. Een partij, de relying 
dienstverlener mag erom vragen. Dienstverleners zin wel verplicht om de wallets 
te accepteren, naast de normale toegang. 

- In juni moet de eindversie van eIDAS 2.0 afgerond zijn. In oktober zou dit in 
werking kunnen treden. Er worden van alle EU-landen nieuwe 
uitvoeringsverordeningen verwacht. De vraag is nog wat die gaan inhouden. 

- Er zijn 4 Large Scale Pilots met de wallet geaccordeerd. Hiermee gaat de wallet in 
de praktijk getoetst worden. Ervaringen zullen teruggevoerd worden naar de 
regelgeving. 

- Daarnaast ook zullen er ook ervaringen opgedaan worden met de referentiewallet. 
Staten kunnen op basis daarvan ook eigen oplossingen bouwen.  

- Uniek traject dat dit allemaal naast elkaar gaat lopen. 
- O.a. Signicat, Digidentity en de KVK zijn bij de LSP Eudi Wallet Consortium (EWC) 

betrokken.  
- Er zal gekeken worden naar de attributen die gebruikt worden. Ook payments is 

aan boord.  
- Primaire opdracht van de bij de LSP’s betrokken partijen is om de rollen in te 

vullen en laat zien dat het werkt. We hopen in april te kunnen starten.  
- Nederland zal nog verschillende eisen stellen aan de regels in de verordening. 
- Sophie van Velzen vraagt hoe eIDAS 2.0 zich verhoudt tot SDG 1. Hetty Lucassen 

stelt dat met SDG al is ingestemd. Hierbij geldt het once only principe. Als een 
gemeente mijn gegevens heeft, dan moet deze met instemming de gegevens aan 
bijv. een gemeente in Italië verstrekken. In andere landen moeten ze dan wel 
onze gegevens kúnnen ontvangen. Straks moet dit met de wallet kunnen. 

 
De voorzitter dankt Esther Makaay voor haar bijdrage en sluit het punt af. Het onderwerp 
zal regelmatig terugkeren op de agenda.  

 Rondvraag en afsluiting 

- Marcel Wendt hoopt volgende keer iets meer te kunnen zeggen over de inzet van 
een oplossing voor Curaçao gebaseerd op eHerkenning. Dit ziet er zeer hoopvol 
uit. 

 
De volgende bijeenkomst is digitaal. De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun 
bijdragen en sluit de vergadering. 
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